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Zpravodaj městské části Brno-Jehnice, neprodejné

Taneční studio 
TAP ART v 
září zahájí 
již osmou 
taneční 
sezónu! 

Rodinná atmosféra, 
přátelský př ís tup a 
profesionální taneční lekce? Ano, to 
je taneční studio TAP ART, ve 
kterém se na Vás těší zkušený 
trenérský tým.

Taneční studio TAP ART, sídlící na 
náměstí v Jehnicích, provází své 
svěřence napříč tanečními styly 
i  věkovými kategoriemi již sedmým 
rokem. Taneční průpravou pro 
nejmladší děti počínaje, přes soutěžní 
step a street, až po lekce pro dospělé, 
kteří se věnují józe, stepu a fitdance. 
V neposlední řadě naše studio nabízí 
kondiční tréninky pro zlepšení 
fyzické formy.

Letošní sezóna našich soutěžních 
složek byla nadmíru úspěšná.

Streetovou tour odstartovali naši 
tanečníci zlatem na regionu. Přes 
mistrovství Moravy, kde získali 

4.  místo, se probojovali 
až na mistrovství České 
republiky, z něhož si 
o d v e z l i 5 . m í s t o 
a zařadili se mezi top 5 
choreografií ve své 
kategorii v ČR.
Náročná jarní příprava 
našich stepařů byla 
o d m ě n ě n a n a 

m i s t r o v s t v í Č e s k é 
republiky konaném ke konci května, 
na kterém si vybojovali hned 6 
nominací na mistrovství Evropy. V 
dubnu se děti zúčastnily stepařské 
pohárové soutěže, ze které si všichni 
odvezli medailová umístění.

Další společný protančený školní 
rok ukončíme závěrečnou show 
v Divadle Radost 17. června 2023 v 17 
hodin. Vstupenky jsou j iž od 
1.  června 2023 v prodeji v našem 
studiu nebo objednávejte na tel. čísle 
775 249 670.  Všechny vás srdečně 
zveme a těšíme se na příjemně 
strávený společný čas!

Za taneční studio TAP ART
Michaela Čadová a Anna Hriadelová

Komunitní centrum 
Každou středu v 9 h 

setkání maminek (tatínků, babiček a 
dědečků) s dětmi do 4 let 

Každý čtvrtek ve 14 h  
Klub seniorů 

 Středa 14.6. od 17.00 beseda a 
předváděcí akce Mgr. Göpfertové „Krása a 

zdraví“ 

Knihovna 
Úterý 20.6. v 16,30 

"Pyšné telátko" 
(čtení pro děti do 6 let s doprovodem)

PROGRAM ČERVEN

V září se těšíme na nové tanečníky! 
Neváhejte! Zdroj foto: TAP ART
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Úvodní slovo 
 Základní a mateřská škola je jistě instituce hodná 

trvalé pozornosti našich občanů, proto vám od nynějška 
budeme přinášet pravidelné informace z dění uvnitř i na  
výpravách mimo školní budovu.

Pavlína Puklová

MŠ Blanenská, 
třída Včeličky 

 Dne 17.05.2023 jsme se  s  naší 
třídou Včeliček společně vydali 
navštívit archeologické muzeum 
Anthropos. Pro tuto cestu jsme 
se  rozhodli v  návaznosti s  naším 
probíraným tématem: Pravěk. 
N e p ře j í c í p oča s í a  n u t n o s t 
vytáhnout pláštěnky, nás od výletu 
neodradily. Pro spoustu dětí byla 
t a t o v ý p r a v a v e l k ý m 
d o b r o d r u ž s t v í m . P a v i l o n 
Anthropos obsahuje rozsáhlou 
expozici o původu a vývoji člověka 
a počátcích jeho kultury. Děti si tak 
vizuálně ukotvily vědomosti, které 
se dozvěděly z  našeho vyprávění. 
Ověřily si, že dřív to opravdu bylo 
úplně jiné než dnes, ať už se  jedná 
o  člověka jako takového, obydlí, 
prostředí, nutnost obstarat si 

pot ravu nebo t řeba umění . 
N e j v ě t š í m z á ž i t k e m b y l a 
napodobenina mamuta a  jeho 
mláděte v  životní velikosti. Ze 

zdravotních důvodů byla v  tuto 
dobu jedna dívka odkázána 
na  invalidní vozík. Ani to nás 
nedonutilo změnit plány. Říká se, 
že štěstí přeje připraveným, proto 
jsme si ověřily bezbariérovost 
areálu. Ochotná maminka tak 
přivezla holčičku za  námi a  celou 
výstavu s námi absolvovala. I tady 
se  prohloubila komunikace mezi 
MŠ a  rodiči. Troufám si říct, že si 
tento výlet všechny děti náramně 
užily a mají o čem vyprávět. A my 
jsme rády, že jsme to pro ně mohly 
uskutečnit.

Denisa Kinclová, DiS.

Ze školních škamen

Návštěva našich 
žáků v Litvě 

V nedě l i 11.6 .2023 odj íždí 
skupina žáků Základní školy 
Blanenská 1, Brno Jehnice na 
vzdělávací výlet do litevského 
Kaunasu. Jedná se o vzdělávací 
program Erasmus+ pro žáky 2.-5. 
tříd.
Žáci budou po celou dobu 

ubytováni v centru města 
Kaunas, druhém největším 
městě Litvy. Spřátelená škola 
Jurgise Dobkevičiuse pro nás 
připravila náročný, ale velmi 
zajímavý program. 

První den strávíme v jejich 
škole, kterou si prohlédneme, 
l i t e v š t í žá c i s i p ro n á s 
připravili koncert a poté se 

zúčastníme několika vyučovacích 
hodin a seznamovacích her v 
tělocvičně .  Odpoledne nás 
přivítají na Magistrátu města 
Kaunas. Druhý den pojedeme do 
A n y kšč i a i , k d e b u d o u dě t i 
pracovat s mapou, vyzkouší si 
orientaci v terénu ve smíšených 
týmech, našich a litevských dětí. V 
českém i anglickém jazyce a 
pomocí pracovních listů budou 

srovnávat naši a litevskou přírodu. 
Třet í den se přesuneme do 
hlavního města Litvy, Vilnius, kde 
se seznámíme s historií města. 
Budeme mít možnost v idě t 
ostrovní hrad Trakai a děti si 
zahrají na průvodce v anglickém 
jazyce. Čtvrtý den se vydáme k 
Baltskému moři, do Klaipedy, kde 
děti zkušenostním učením ve 
smíšených týmech zhodnotí vliv 

člověka na moře.
V pátek 16.6.2023 se vracíme 
domů. Věřím, že si to všichni 
moc užijeme a děti budou 
nadšeny novými zážitky a 
nabitými vědomostmi. Už teď 
se všichni moc těšíme!

Leona Javůrková
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Kdo chce nové volby v 
Jehnicích?  

Nechtěl jsem původně komentovat tvrzení 
pana Drába (Jehnické listy 11-12 2022), že 
musel převzít úřad bez pracovníků, kteří prý 
byli propuštěni bez náhrady (všichni dali 
výpověď přes moje naléhání, aby zůstali). 
Udivuje mě „vybydlený úřad, hromady 
skartované dokumentace“ atd. Musím říct, že 
veškerá potřebná provozní dokumentace 
a  účetní agenda byla řádně protokolárně 
předána. Byl též ponechán dostatek finančních 
prostředků na provoz úřadu a městské části do 
konce roku 2022, a byla zajištěna zimní údržba 
komunikací a chodníků do poloviny roku 
2023, rovněž byly ponechány finanční prostředky na 
kulturní a společenské akce.

Nechtěl jsem komentovat ani článek pana Charváta v 
jeho březnovém Zpravodaji pod názvem „Budou nové 
volby v Jehnicích?“, ve kterém uvádí důvody svojí 
rezignace na funkci zastupitele a místostarosty MČ 
a který přetéká výrazy: zrada, touha po moci, převzetí 
moci, přeběhlíci, koalice, opozice, rozložení sil, 
narušená důvěra v koalici, přerušení komunikace ve 
vedení MČ a td . NIKDE NENÍ ANI SLOVO 
O ZODPOVĚDNOSTI ZA ŘÍZENÍ CHODU MČ. Tuto 
zodpovědnost museli na sebe vzít původní zastupitelé. 
Pan Dráb údajně odmítl podpořit pana Charváta na 
funkci starosty a byl dle něho zvolen starostou proto, 
aby starostou nezůstal pan Šicha (jaký to nesmysl). 
Takzvaná koalice si odhlasovala nejen starostu, ale 
i vysoké odměny za výkon funkce prvního a druhého 
místostarosty, které se v Jehnicích nikdy nevyplácely, 
a  já jsem ve funkci starosty 14 let působil jako 
neplacený. 

Ihned po přerušení komunikace ve vedení MČ mě 
pan Charvát několikrát žádal o pomoc s odvoláním 
pana Drába z funkce starosty s tím, že pan Dráb neplní 
jakési jejich interní dohody. To jsem odmítl a navrhl 
jsem, ať spojíme volební programy všech uskupení 
z voleb a uskutečníme je společně. Na to pan Charvát 
nepřistoupil. 

Rezignaci podal pan Charvát, paní Brůhová a další 
náhradníci uskupení Společně v Jehnicích dne 27.3.2023. 
Lze se jen domýšlet, co se odehrávalo před ustavujícím 
zasedáním ZMČ, které se konalo 24.10.2022, když tyto 
rezignace byly podepsány již 23.10.2022 (jsou v archivu 
MČ) a nachystány na ustavující zasedání, kdyby to 
dopadlo jinak, než se aktéři domluvili. 

Toto ale nebyl důvod k tomu, proč píši. Sednout 
a psát mne přiměl článek v Mladé frontě Dnes ze dne 
19.5.2023 pod názvem „Plány „knížete“ Jehnic 
paralyzovaly radnici“, napsaný na základě informací 

pana Charváta poskytnutých redaktorovi MF DNES. 
V tomto článku je zveřejněna řada nesmyslů a nepravd. 
Pro mne byl velkým překvapením (a vlastně ani ne) 
nový a jiný důvod odstoupení pana Charváta. Bylo jím 
údajně schválení záměru na výstavbu 51 rodinných 
domů na pozemcích naproti škole na ZMČ dne 2.3.2023 
(tento záměr se připravuje již 30 let). O tomto záměru 
jsme v Jehnických listech podrobně psali již v minulých 
volebních obdobích a všechna minulá zastupitelstva 
s  ním souhlasila. Obdobná výstavba v okolí školy   
minulosti proběhla již několikrát a do Jehnic se 
přistěhovali další lidé, z nichž někteří se také zapojili do 
veřejného života.  Veškerá infrastruktura potřebná pro 
zajištění péče pro nové obyvatele Jehnic byla již 
v  minulosti vybudována a je zajištěna (kapacitní 
vodovod, kanalizace, plynovod, kapacita školy, nová 
školka, sportoviště , rekonstruovaný hřbitov). 
V současné době se dokončuje projektová dokumentace 
pro relaxační zónu s dětskými hřišti v Jehnicích 
a  prováděcí dokumentace na hasičskou zbrojnici. Je 
zpracována prováděcí projektová dokumentace na 
zřízení dvou nových tříd družiny v základní škole, a to 
včetně stavebního povolení. O dlouhodobé přípravě 
a  realizace těchto projektů napíši podrobně do 
Jehnických listů příště. 

P.S.: O MUDr. Rinchenbachovi se mluví jako o knížeti 
s úctou a přál bych taková knížata všem obcím 
v republice. Málo se ví, kolik toho každoročně nezištně 
dělá pro Jehnice (podpora všech kulturních akcí, které 
se v Jehnicích tradičně pořádají atd.) a co všechno 
v minulosti pro jehnické občany vykonal, počínaje už 
například tím, že zaměstnal pracovníky končícího 
Státního statku Brno ve svých firmách.

Václav Šicha st., 
zastupitel městské části

Co se děje u nás
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Mozaikové sečení trávy v 
Jehnicích 

Sekání trávy je téma, ke kterému od Vás dostávám 
často podněty - ať už, že trávníky se nemají sekat vůbec, 

nebo naopak pořád, bez ohledu na klima. 
Z ekologického hlediska  je nutné pečlivě rozlišovat 

funkci jednotlivých trávníků a ke každé travnaté ploše 
přistupovat individuálně - tráva by  měla být posekána 

na místech, která občané využívají (parky, okolí 
dětských hřišť, místa pro venčení psů apod.)  Naopak 
tam, kde to jde, se trávník může sekat jen dvakrát ročně.

Za vhodný kompromis považuji tzv. mozaikové 
sečení, kdy se při každé seči může nechat pár ostrůvků 
s "lučním kvítím"  jako biotop pro hmyz a pro 
dokončení vývoje ponechaných rostlin. V letošním roce 
byly vybrány čtyři lokality pro mozaikové sečení.

Vybrané lokality :
- část parku u hřbitova,
- část plochy kolem chodníku do Mokré Hory
- část plochy na ul. Plástky u „Relax zony“
- část plochy na ul. Plástky u kontejnerů

Mozaikové sečení může vytvoř i t v izuálně 
atraktivnější a přirozeně vypadající  prostředí pro 
obyvatele a návštěvníky Jehnic.  Věřím, že tento přístup 
ocení  každý, kdo má rád přírodu.

Mgr. Stanislav Dráb, starosta

Co se děje u nás

Ohleduplnost v 
nás je více než 
dopravní  
předpisy  

Pravidelně chodím se svými 
vnuky po chodníku do Mokré 
Hory a musím konstatovat, že je to 
nepříjemná procházka. Auta se 
kolem vás  prohánějí  rychlostí, 
která určitě převyšuje  povolenou 
padesátku. Když vás takové auto 
míjí v těsné blízkosti podél 

chodníku, je to opravdu až 
nebezpečné.  Chodec je od silnice  
c h r á n ě n j e n z v ý š e n ý m 
obrubníkem. Kulminačním bodem 
rychlosti na této silnici  Jehnice – 
Mokrá Hora je  místo před 
odbočkou na pilu. Tady dosahují 
auta  nejvyšší rychlost. V tomto 
místě bylo už sraženo  několik 
kusů lesní zvěře a také zde dochází 
k o p a k o v a ným u s m r c e n í m 
domácích mazlíčků z okolních 
domů.  

Všichni jsme rádi, že máme 
v  této části Brna tak krásné 
bydlení, stačilo by ještě k tomu 

místu  přidat trochu ohleduplnosti 
při jízdě autem.

Mgr. Stanislav Dráb, starosta



Jehnické listy | Květen | 2023

 5

Výlet  klubu seniorů 
Aktivní klub našich seniorů připravil pro své členy  

18.května  výlet za poznáním krásných míst 
Jihomoravského kraje. První zastávkou byla Lednice, 
kde proběhla  návštěva zámku a přilehlého zámeckého 
parku . Nás ledoval p řesun do Archeoparku 
v Mikulčicích, kde po komentované prohlídce většina 
účastníků vystoupala na 30 metrů vysokou rozhlednu. 
Někteří zdatnější došli až na hranice, kde je nově 
vybudovaná lávka přes řeku Dyji na Slovensko. Zájezd 
zorganizovaný panem Holešínským se jako vždy velmi 
vydařil. Další zájezd se uskuteční v září. Podívat se na 
zajímavá místa a strávit čas se svými vrstevníky 
umožňuje naše městská část, která  aktivity seniorů 
významně podporuje.

Redakce

Co se děje u nás

Myslivecký den 
V sobotu 27. května proběhl 

na myslivecké chatě Koukalka 
v J e h n i c í c h o č e k á v a n ý 
"Mysl ivecký den" , k terý 
uspořádal Myslivecký spolek 
Paseky - Jehnice. Pořadatelé 
připravili pro návštěvníky 
všeho věku velké množství 
ukázek různých činností z 
oblasti myslivosti a péče o les. 
Jenou z hlavních atrakcí bylo 
tradiční ježdění s koňským 
p o v o z e m , k t e r é h o s e 
zúčastnilo velké množství dětí. 
Proběhla ukázka výcviku a práce loveckých psů 
několika plemen, účastníci akce mohli obdivovat 
výstavu loveckých trofejí, byla předvedena hra na lesní 
roh, zájemci si mohli zastřílet na terč ze vzduchovek a 
rovněž z luku, děti opakovaně navštěvovaly stanoviště 
malování na obličej, a bylo k vidění i spoustu dalšího. 

Podával se vynikající zvěřinový guláš, pivo, na ohni se 
opékaly špekáčky. Počasí se velmi vydařilo a v okolí 

c h a t y p a n o v a l a p o c e l é 
odpoledne vlídná atmosféra a 
dobrá nálada. Myslivecký den 
n a v š t í v i l o v p r ů b ě h u 
odpoledne, alespoň co jsem 
měl možnost vidět,  více než 
osmdesát lidí. Zůstává tak 
jednou z tradičních velmi 
oblíbených akcí, na kterých se 
lidé mohou setkávat a které k 
Jehnicím neodmyslitelně patří. 
Díky všem organizátorům! 

Mgr. Václav Šicha ml.

Spolky

Zdroj foto: Václav Šicha ml.
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Milí čtenáři, 
Jistě Vaše oko rádo spočine na fotografiích z 
našeho okolí, a to ať estetických, vtipných, 
kuriozních a podobně…V prvním díle této 
rubriky „vykopávám“ a vkládám pár 

snímků ze své vlastní dílny. Máte ve svých 
archivech snímky, které byste rádi uveřejnili? Sem s nimi 
a předem děkuji.

 Ing. Pavlína Puklová

Viděno v Jehnicích

Posílejte fotky!

Sdílejte s občany!
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Práce na vodní nádrži 
Ořešín 

Už podle fotografii je patrné, že práce na malé vodní 
nádrži v Rakovcích rychle pokračují. Minulý týden se 
zahájilo pomalé napouštění vody do rybníka, aby se 
nově vybudovaná hráz postupně nasála vodou a  dobře 
těsnila. Zastavení odtoku vody také umožní realizovat 
další potřebné práce pod hrází.

Redakce

Co se děje u sousedů, a co se u nich bude dít

Vážení spoluobčané, 
pozor!!! 

Každoročně se z některých z vás 
potkáváme poslední týden v 
červnu v Rakovcích na tradiční 
rockové akci. Stejně tak jako každý 
rok, tak i letos budeme pořádat 
„Ořešínskou letní noc“. 

Vzhledem k úpravě rybníka a 
prozatím nezpevněném povrchu v 
místě, kde akci pořádáme, jsme se 
rozhodli uspořádat letní noc na 
kurtech Ořešín. O zábavu se postará kapela IKS, která 
vám zahraje známé rockové pecky a balady. Možná pár 

válů přidá i legendární kapela Kentaur. Těšit se také 
můžete na pivo z minipivovaru Havlíčkova továrna a 

různorodou kořalku, která určitě nebude z likérky 
Drak. Něco na zub se jistě najde i v udírně, takže 
hladoví domů nepůjdete. Akce se koná téměř za 
každého počasí v pátek 30. 6. 2023. Těším se na vás a 
srdečně zvu za pořadatele, kapelu IKS a Kentaur.

Na závěr bych chtěl opožděně pogratulovat 
významnému jehnickému spoluobčanovi, prezidentu 
motorkářského klubu Kentaur Šemíkovi, k jeho 
životnímu jubileu. Přeji pevné zdraví, dobré nervy s 
členy klubu a ať ho ještě dlouho nikdo nesesadí z 
křesla prezidenta. 

                                                                                                
Lubomír Fildán
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ŠKOLA V PŘÍRODĚ 
Rok s rokem se sešel a naše škola opět ve 

stejném období, a to v posledním 
d u b n o v é m t ý d n u , v y r a z i l a z a 
dobrodružstvím na školu v přírodě.

Odpoledne v neděli 23. dubna se všichni 
účastníci, školáci, pár dětí z mateřské 
školky a učitelé, sešli před školou. Rodiče 
rozdali pusy na rozloučenou, zamávali 
a my se ani nenadáli a už jsme parkovali 
u hotelu Rusava.

Každý den jsme prožívali krásné chvíle. 
Neustále jsme chodili na procházky, na 
výlety, do lesa, ale i na hřiště nebo k ohništi 
opékat špekáčky. Celodenní výlet jsme 
strávili v nedaleké a dechberoucí zoologické zahradě Zlín 
Lešná, kde jsme se kochali tropickým pralesem, 

japonskou zahradou a nejrůznějšími zvířaty. Mezi 
největší zážitky dětí ale patří krmení rejnoků.

Ve čtvrtek večer před tradiční stezkou 
odvahu se všichni sbalili a v pátek po 
snídani už jen vyhlíželi příjezd autobusu, 
který je přiveze zpět ke škole a do vlastních 
domovů.
Na závěr bych ráda chtěla jménem celé 
školy poděkovat Sdružení rodičů při ZŠ 
Brno-Jehnice za úhradu dopravy na školu 
v  přírodě a vstupného do zoologické 
zahrady.

Mgr. Lucie Petruchová

 

QR ARCHIV

Ze školních škamen

ZÁPIS DO PRVNÍCH TŘÍD  
Ve středu a ve čtvrtek 12. a 13.dubna se na základní 

škole v Jehnicích konal zápis do prvních tříd. Na budoucí 
prvňáčky a jejich doprovod v podobě rodičů a někdy 
i sourozenců jsme čekali od jedné hodiny do páté hodiny 
odpolední. Kromě přichystaných úkolů, které musel 
hlavní účastník vyřešit, jsme měli nachystané malé ručně 
vyráběné dárečky od žáků naší školy. Každý si tak na 
památku odnesl včelku, žabku či jiné zvířátko.

Během obou dnů se zapsalo celkem 20 žáků a jedno 
dítě dostalo odklad.

Na všechny budoucí prvňáčky už se velmi těšíme 
a doufáme, že se jim u nás na škole bude líbit. 

Mgr. Lucie Petruchová
 

Knihovna Jehnice  
Když je moc teplo a nechce se Vám hýbat, když je 

moc deštivo a nechce se Vám chodit ven, když máte 
děti na táboře nebo u babičky a nemusíte vařit, a nebo 
když si prostě jen chcete odpočinout... pak si vezměte 
knížku, k ruce oblíbený nápoj a užijte si svojí chvilku. 
V jehnické knihovně je stále z čeho vybírat, tak přijďte, 
je otevřeno i přes léto, každé úterý od 13 do 18 hodin. 
Přejeme Vám krásný čas strávený s knihou.


